
Zasedání VH č. 2/2022 
 
Zápis,  
ze zasedání Valné hromady DSO -  Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866, které se 
konalo v pátek 2. 12. 2022, od 17,00 hod. v Rozběřicích  čp. 43, 503 12 Všestary 
 
Přítomni zástupci obcí:  
Benátky, Čistěves, Hořiněves, Máslojedy, Neděliště, Sendražice, Střezetice, Světí, Vrchovnice, 
Všestary (dle presenční listiny) 
Hosté: (dle presenční listiny) 

  
Průběh jednání: 

1 .  
Zahájení 
Valnou hromadu zahájila předsedkyně svazku p. Jana Kuthanová a přivítala všechny přítomné 
a konstatovala, že celkový počet členů VH je 40, dále oznámila, že počet přítomných členů je 
30, což znamená, že Valná hromada je usnášení schopná, jelikož je přítomna nadpoloviční 
většina členů Valné hromady. Michal Derner, starosta obce, ve které se VH koná, rovněž 
přítomné pozdravil a přivítal, poděkoval Michaele Chládkové za vzornou přípravu prostor a 
organizační zajištění. 
Zápis z VH, která se konala 24. 6. 2022 v Hořiněvsi, v Hospodě U Šáfrů, čp. 42, byl řádně ověřen, 
vyvěšen a je tedy považován za schválený. 
Na úvod Michaela Chládková, formou powerpoitnové prezentace představila činnost a aktivity 
průběhu dne Dětské skupiny Svěťáček, původně Mikrojeslí Světí, které byly financovány 
projektem, jehož nositelem byl Mikroregion OPZ 1866. Krátce shrnula transformaci tří 
Mikrojeslí: Světí, Všestary a Hořiněves na Dětské skupiny. Aktuálně na území svazku působí 
dvě Dětské skupiny: Svěťáček ve Všestarech a Dětská skupina v Hořiněvsi. S transformací 
souviselo mnoho problémů a vynaložených financí, jak pro obec Všestary, tak pro obec 
Hořiněves. 
 
Předsedkyně předložila návrh programu jednání:  
 
Program: 
1.  Zahájení 

2. Volba orgánů Valné hromady  

3. Kontrola usnesení z Valné hromady ze dne 24. 6.2022  

4. Volba členů správní rady, předsedy, místopředsedy, kontrolní komise  

5. Jmenování 2 členů Správní rady o.p.s. Hradecký venkov  

6. Jmenování 1 člena Dozorčí rady o.p.s. Hradecký venkov  

7. Informace o realizaci projektů  

- Revitalizace zeleně – OP ŽP – ukončení projektu  

- Revitalizace zeleně – OP ŽP – možnost podání nové žádosti  

- Environmentální vzdělávání - KHK  

- Profesionalizace  

- Profesionalizace – nová žádost o dotaci na rok 2023  



- Další možnosti – užitkové elektromobily, nabíjecí stanice…  

8.  Zpráva o kontrole hospodaření 2022 /dílčí/  

9.  Návrh na schválení členského příspěvku na rok 2023  

10. Návrh na schválení – Rozpočet na rok 2023  

11. Návrh na schválení – Střednědobý výhled rozpočtu na období 2023 – 2026  

12. Návrh na schválení Plánu činnosti na r. 2023  

13. Návrh na schválení rozpočtových opatření  

14. Informace o zpracování Plánu obnovy KPZ Bojiště 1866 na k.ú, Hořiněves  

15. Závěrečná tabulka financování z obcí  

16. Stolní kalendáře r. 2023, návrh tématu na rok 2024  

17. Informace - MAS Hradecký venkov, SMS ČR, SPOV  

18. Diskuse, závěr, občerstvení  
 

Návrh usnesení VH č. 14/2022 
VH bere předložený program na vědomí a schvaluje program jednání Valné hromady.  
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 14/2022 přijato 

 
2. 
Volba orgánů Valné hromady 
Předsedkyně předložila návrhy na složení orgánů VH, způsob vedení diskuse a přijímání 
usnesení, a to jednotlivě ke každému bodu jednání. 
 
Návrh usnesení VH č. 15/2022: 
Valná hromada schvaluje jako zapisovatelku Radmilu Kozákovou a jako ověřovatele zápisu 
Martinu Salákovou Šafkovou /Světí/ a Michala Dernera /Všestary/. 
Diskuse bude probíhat jednotlivě ke každému bodu programu, usnesení bude přijímáno ke 
každému bodu jednání. 
Zapisovatelka: Radmila Kozáková 
Ověřovatelé zápisu: Martina Saláková Šafková, Michal Derner 
Hlasování: Pro 28, proti 0, zdrželi se 2 
Usnesení č. 15/2022 přijato 
 
3. 
Kontrola usnesení z Valné hromady ze dne 24. 6. 2022. 
Na VH dne 24.6.2022 byla přijata usnesení č. 1/2022 – č. 13/2022, všechna usnesení byla 
splněna.  
 
Návrh usnesení VH č. 16/2022: 
Valná hromada bere na vědomí kontrolu usnesení z VH ze dne 24.6. 2022. 
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 16/2022 přijato 
 
4. 
Volba členů správní rady, předsedy, místopředsedy, kontrolní komise 



Předsedkyně projednala návrhy osob na členy Správní rady s přítomnými zástupci všech obcí.  
Jména všech navržených zástupců přečetla a předložila k odhlasování. 
Michal Derner navrhl jako předsedkyni správní rady Janu Kuthanovou. 
Jana Kuthanová navrhla jako místopředsedu správní rady Michala Dernera. 
Paní Kuthanová navrhla jako předsedkyni kontrolní komise Radmilu Kozákovou a členy   
Zdeňku Kohlertovou a Vladimíra Fofa. 
 
Návrh usnesení VH č. 17/2022: 
Valná hromada volí za členy Správní rady: Janu Kuthanovou, Michala Dernera, Martinu 
Salákovou Šafkovou, Luboše Podlipného, Blanku Karešovou, Tomáše Boučka, Jiřího Chvátila, 
Františka Matěnu, Radima Slánka a Jakuba Suchánka/ viz. příloha č. 1 - Zvolení členové 
správní rady  
Volba předsednictva: Valná hromada volí předsedkyní Janu Kuthanovou a místopředsedou 
Michala Dernera. 
Valná hromada volí jako členy kontrolní komise Radmilu Kozákovu /předsedkyně/, Zdeňku 
Kohlertovou a Vladimíra Fofa /členové/. 
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 17/2022 přijato 
 
5. 
Jmenování 2 členů Správní rady o.p.s. Hradecký venkov 
Předsedkyně navrhuje jako zástupce do správní rady o.p.s. Hradecký venkov Janu 
Kuthanovou a Martinu Salákovou Šafkovou. 
 
Návrh usnesení VH č. 18/2022: 
Valná hromada jmenuje členkou správní rady Hradecký venkov o.p.s.  Janu Kuthanovou a 
Martinu Salákovou Šafkovou.  
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 18/2022 přijato 
 
6. 
Jmenování 1 člena Dozorčí rady o.p.s. Hradecký venkov 
Předsedkyně navrhuje Michala Dernera jako člena dozorčí rady 
 
Návrh usnesení VH č. 19/2022: 
Valná hromada jmenuje členem dozorčí rady Hradecký venkov o.p.s. Michala Dernera.  
Hlasování: Pro 22, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 19/2022 přijato 
 
 
7.  
Informace o realizaci projektů 
Předsedkyně seznámila přítomné s průběhem realizace projektů: 
 
- Revitalizace zeleně – OP ŽP – ukončení projektu:   

Předsedkyně poskytla informace: Projekt je ukončen, v Hořiněvsi skončila následná péče již 
v loňském roce a v ostatních obcích v letošním roce.  Následná péče v projektech není tak 



ideální, jak se to může na první pohled zdát, je za tím mnoho práce p. Hladíkové, která má na 
starosti technickou část projektu, dává na vše pozor, dokáže skvěle komunikovat s firmami, 
kontroluje pravidelnou zálivku a ochranu proti okusu zvěří, vandalismu apod. Projekt byl 
Agenturou ochrany přírody a krajiny vyhodnocen jako velmi potřebný a pokryl cca 95 % 
procent všech nákladů.  

Předsedkyně oznámila, že veškeré neuznatelné výdaje a vlastní podíl bude rozpočítán podle 
finančního podílu na projektu jednotlivých obcí, rozešle elektronicky zprávu zapojeným 
obcím, kde je bude informovat o fakturaci tohoto podílu. 

 

- Revitalizace zeleně – OP ŽP – možnost podání nové žádosti:  

Nadále je možná spolupráce s p. Hladíkovou – dle zájmu obcí připraví projekt, jednalo by se 
opět o výsadbu v extravilánech – ideálně podél cest, biokoridory apod. – zpravidla 3 metry 
od soukromých pozemků, nebo je třeba dohoda s vlastníky. Zájem na místě vyjádřili 
starostové z obcí: Hořiněves, Světí, Máslojedy, Čistěves, ostatní ještě rozmyslí a dají vědět 
předsedkyni. 

 

- Environmentální vzdělávání – KHK:  

Schválená dotace: 73.000 Kč, v průběhu roku 2022 z dotace vyčerpáno: 57.789 Kč – ke konci 
roku bude odesláno dílčí vyúčtování – projekt bude nadále pokračovat dalšími kratšími cca 
dvěma - třemi exkurzemi pro MŠ do Městských lesů a do ZOOparku Stěžery.  

V roce 2022 se již uskutečnila většina naplánovaných aktivit – zapojily se všechny MŠ i ZŠ 
z celého území, které absolvovaly exkurze do:  

Městské lesy HK  

Skanzen Krňovice 
Jaro Jaroměř 
Biopark Štít  
Biopark Štít a zámek KK 
Jaro Jaroměř 
Skanzen Krňovice 
Krtek Vrchlabí  
Horní Maršov, NaDotek 

Jedna exkurze se uskutečnila i pro veřejnost, a to do Bioparku Štít s prohlídkou zámku 
Karlova Koruna – zájem i účast byla veliká – 49 osob z mnoha obcí svazku. 

 

- Profesionalizace na rok 2022 

Schválená dotace: 80.000 Kč - maximální procentuální podíl dotace na uznatelných výdajích 
projektu: 70 %, vlastní podíl 35.000 Kč. 
Bude použita: na režijní výdaje - vedení účetnictví, režijní výdaje - mandátní smlouva, 
manažerské vedení svazku a část pokryje i náklady na zpravodaj. 
 
- Profesionalizace – nová žádost o dotaci na rok 2023  

Žádosti se podávají v termínu od 01.12.2022 do 18.01.2023 – maximální možná dotace  

90.000 Kč - maximální procentuální podíl dotace na uznatelných výdajích projektu: 70 % 
Podpora kraje tu je, jsme za ni rádi, ale není vždy jisté, zda dotace bude poskytnuta celá. 
 



- Další možnosti – užitkové elektromobily, nabíjecí stanice: Dotační program OPŽ – 
žadatelem může být obec nebo svazek - dotace 50% - na auto až 500. 000 Kč a na nabíjecí 
stanici 30.000 Kč.  
Pošleme do emailu typy vozidel, výzva běží do 15. 12. 2023, alokovaná částka může být 
vyčerpána dříve, do měsíce dají starostové vědět, zda mají zájem – porovnají se současnými 
provozními náklady. 
Ministerstvo pro místní rozvoj připravuje program také i na sdílenou komunální techniku, 
který spustí v příštím roce. Žadatelem může být DSO nebo MAS, je pak možné si techniku 
půjčovat.   
Rozešleme materiály o technice na emaily.  
Michal Derner navrhuje pořídit vysokozdvižnou plošinu, která by byla v obcích určitě často 
využívána. Uvidíme, jaké budou podmínky dotačního programu, budeme jednat o 
konkrétním společném zařízení, až bude program vyhlášen. 
Jana Kuthanová představila možnost nákupu nádob na bio odpad do domácností – podpora 
třídění odpadů (velká část směsného odpadu je tvořena bioodpadem) - náklady na odpady se 
neustále navyšují a množství odpadu v domácnostech má stále vzrůstající tendenci. 
Předsedkyně navrhuje jako možné řešení zakoupit do každé domácnosti nádoby na bioodpad 
– Obec Hořiněves se již rozhodla je zakoupit do každé domácnosti – cena je cca 68 Kč bez 
DPH – jako zajímavé řešení je možnost na otevírací víko umístit samolepku, např. Třídíš - 
méně platíš – možností je více – snahou je, aby domácnosti třídily více – je třeba je 
motivovat osvětou, nádobu budou jako dárek předávat k platbám za svozové známky. Zájem 
o nádoby kromě obce Hořiněves, potvrdila i starostka z obce Světí, ostatní dají vědět.  
Diskuse: Odpadová problematika se řeší, obce mají zájem, aby občané hradili podle 
skutečného množství, které jim bude vyvezeno, ale i taková varianta nese rizika, je možné že 
cena za svoz bude navýšena, svozová auta budou zastavovat u každého domu, vážení trvá 
déle, zvyšuje se manipulační doba atd. 
 
Návrh usnesení VH č. 20/2022: 
Valná hromada bere na vědomí informace o realizovaných projektech a schvaluje pro rok 
2023 podání nové žádosti z:  
DOTAČNÍHO PROGRAMU KRÁLOVÉHRADECKÉHO KRAJE - Podpora svazků obcí, v maximální 
možné výši 90.000 Kč.  
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 20/2022 přijato 
 
8.  
Zpráva o kontrole hospodaření 2022 /dílčí/  
Předsedkyně přečetla zápis z dílčího přezkoumání hospodaření – nebyly zjištěny žádné chyby 
a nedostatky, přezkoumání proběhlo dne: 21. 9. 2022. 
 
Návrh usnesení VH č. 21/2022: 
Valná hromada bere na vědomí předložené informace.  
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 21/2022 přijato 
 
9. 
Návrh na schválení členského příspěvku na rok 2023 



Výše členského příspěvku na občana v současné době činí 35 Kč, předsedkyně souhlasí se 
zachováním této částky.  
 
Návrh usnesení VH č. 22/2022: 
Valná hromada souhlasí se zachováním členského příspěvku ve výši 35,- Kč/občan na rok 
2023.  
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 22/2022 přijato 
 
10.  
Návrh na schválení – Rozpočet na rok 2023 
Předsedkyně podrobně seznámila přítomné s návrhem rozpočtu na rok 2023.  
Celkové příjmy: viz přeložený rozpočet – 465,6 tis.Kč 
Celkové výdaje: 413,75 tis. Kč rozpočet je přebytkový – příjmy jsou vyšší než výdaje o 51,85 
tis. Kč.  
 
Návrh usnesení VH č. 23/2022: 
Valná hromada schvaluje předložený rozpočet na rok 2023.  
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 23/2022 přijato 
 
11. 
Návrh na schválení – Střednědobý výhled rozpočtu na období 2024 – 2026 
Předsedkyně podrobně seznámila přítomné se Střednědobým výhledem rozpočtu na rok 
2024- 2026, u kterého obce potvrdili přečtení a vyvěšení na úředních deskách.  
 
Návrh usnesení VH č. 24/2022: 
Valná hromada bere na vědomí a schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu na období 2024 – 
2026. 
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 24/2022 přijato 
 

12. 
Návrh na schválení Plánu činnosti na r. 2023 
Předsedkyně seznámila podrobně přítomné s Plánem činnosti na r. 2023., zpravodaj nadále 4 
čísla do roka, zpravodaj je občany vnímám dobře. Strategie je rozpracovaná, ale stále není 
dokončena, předsedkyně se domnívá, že do poloviny roku bude již hotova.  
 
Návrh usnesení VH č. 25/2022: 
VH bere informace na vědomí a schvaluje Plán činnosti na rok 2023.  
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 25/2022 přijato 
 
13. 
Návrh na schválení rozpočtových opatření 
Předsedkyně předložila RO č. 2/2022 a přečetla jednotlivé částky přijatých transferů a vratek 
transferů. Viz. příloha RO č.2. 



 
Návrh usnesení VH č. 24/2022: 
Valná hromada bere na vědomí a schvaluje Rozpočtové opatření č. 2/2022. 
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 24/2022 přijato 
 
 
14. 
Informace o zpracování Plánu obnovy KPZ Bojiště 1866 na k.ú., Hořiněves 
Předsedkyně poskytla informace o zpracování Plánu obnovy KPZ Bojiště 1866, které probíhá 
zatím pouze na katastru obce Hořiněves. Zpracovatel je Krajský úřad Královéhradeckého 
kraje. Uskutečnilo se již první jednání za účasti pracovníků Památkové péče kraje, MMHK, 
NPÚ a firmy, která tento plán zpracovává. Se zpracováním plánu obnovy, se bude postupně  
pokračovat v dalších obcích svazku. Tento plán by měl přesně řešit způsob ochrany 
jednotlivých nemovitostí v krajinné památkové zóně 
Krajinná památková zóna Bojiště 1866 byla v roce 1966 ustanovena bez metodiky způsobu 
ochrany, z tohoto  důvodu dle zákona o památkové péči, by měl každý vlastník nemovitosti 
v případě téměř všech stavebních úprav nemovitosti mít tzv. závazné stanovisko odboru 
památkové péče. Na základě zpracovaného plánu obnovy by měli být některé nemovitosti 
z této povinnosti vyjmuty resp. se to předpokládá. Bude záležet na důkladném projednání, 
které by mělo vést k zásadnímu zjednodušení a nastavení jasných pravidel, které nebudou 
zásadně zasahovat do zájmu vlastníků nemovitostí.  
 
Návrh usnesení VH č. 25/2022: 
Valná hromada podporuje obec Hořiněves v iniciativě vedoucí ke zjednodušení procesu ve 
stavebním řízení v rámci Krajinné památkové zóny Bojiště 1866.    
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 25/2022 přijato 
 
15. 
Závěrečná tabulka financování z obcí 
Data – počty obyvatel a cizinců, čerpány z informačních tabulek MV ČR. Připravená tabulka  
s návrhy plateb k fakturaci obcím byla všem rozeslána s dostatečným předstihem, bez  
připomínek.  
 
Návrh usnesení č. 26/2022: 
VH bere na vědomí předepsané platby k fakturaci.  
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 26/2022 přijato 
 
16.  
Stolní kalendáře r. 2023, návrh tématu na rok 2024 
Stolní kalendáře r. 2023 – R. Kozáková - Mikroregion obcí Památkové zóny 1866 - Jak se tu  
žije. Počty pro rozvoz byly upraveny dle zaslaných požadavků. 
Termín pro rozvoz je firmou Garamon naplánován na pátek 9. 12. 2022. 



Cena za kalendář v roce 2023 stoupla, dle informací od p. Lahučkého ze společnosti Garamon 
je vyšší, díky zvyšující se ceně a nižší dostupnosti papíru, loňská cena byla 72,10 Kč, letos je 
cena stanovena na částku 90,75 Kč   
Návrh téma kalendáře na rok 2024 
Diskuse: sport, zvířata, K. Tuček navrhl téma: Malebná zákoutí v našich obcích – obce s tímto 
tématem souhlasí. P. Kozáková doporučila, aby obce pořizovaly fotografie v průběhu celého 
roku a byla tak pokryta všechna roční období.  
 
Návrh usnesení č. 27/2022: 
VH bere na vědomí informace ke stolnímu kalendáři a souhlasí návrhem tématu pro rok 
2024: Malebná zákoutí v našich obcích. 
Hlasování: Pro 30, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 27/2022 přijato 
 
17. 

Informace - MAS Hradecký venkov – výzvy IROP, NZÚL, SMS ČR, SPOV 
Předsedkyně poskytla informace týkající se dotačních možností prostřednictvím MAS, obce 
také obdržely informační letáky.  
 
Návrh usnesení č. 28/2022: 
VH bere na vědomí informace MAS Hradecký venkov – výzvy IROP, NZÚL, SMS ČR, SPOV 
Hlasování: Pro 23, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 28/2022 přijato 
 
18. 
Návrh na odpis majetku /doplněný bod – již bylo schváleno na minulé VH 

Návrhy na odpisy nefunkčního zařízení z karet majetku. 
Paní Saláková Šafková navrhla na VH 1/2022 odepsat z inventurního soupisu obce Světí 
nefunkční vybavení k rozhlasu VISO, bezdrátový rozhlas.     
Jiný návrh k odpisu z ostatních obcí doposud nebyl písemně podán. 
 
Návrh usnesení č. 29/2022: 
Valná hromada nemá připomínky k doplnění, nefunkční majetek bude odepsán 
k 31. 12. 2022 
Hlasování: Pro 23, proti 0, zdrželi se 0 
Usnesení č. 29/2022 přijato 
 
19. 
Diskuse, závěr, občerstvení 
 
Jednání ukončeno: v 19,10 hod. 
Zapsala: Radmila Kozáková 

Jana Kuthanová, předsedkyně SR       
       
 …………………………………………………………… 

 
 



 
 
 

Ověřovatel zápisu: …………………………………………………………………………… 
 
 
Ověřovatel zápisu: ……………………………………………………………………………. 
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